
Protokół Nr 49/23

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 22 czerwca 2023 r.
o godz. 10.30 w sali nr 4 UM Pabianice ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczył Pan Piotr Duraj – Przewodniczący ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1)

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Informacja nt. przyjęcia protokołu Nr 48/23 z dnia 17.05.2023 r.
3.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2023 r.
- proj. nr 3.
4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  "Korpus  Wsparcia
Seniorów" dla Miasta Pabianic na rok 2023
5. Sprawy różne:
-  Sprawozdanie  z  realizacji  Programu współpracy  MP z  organizacjami  pozarządowymi
oraz  podmiotami,  o  których  mowa w art.  3  ust.  3  ustawy z  dnia  24  kwietnia  2003 r.
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2022;
- Raport z wdrażania Strategii  Rozwiązywania Problemów Społecznych dla MP na lata
2022 - 2027 za rok 2022;
-  Informacja  dot.  organizacji  prac  społecznych  nieletnich  w  miejskich  jednostkach
organizacyjnych w 2023 r.
- Pismo i odpowiedź KPP.

Ad.1.
Przewodniczący Komisji Piotr Duraj poinformował, że do przedstawionego porządku obrad
nie wniesiono żadnych uwag, w związku z tym uważa porządek obrad za przyjęty. 

Ad.2.
Przewodniczący Komisji Piotr Duraj   poinformował, że nie zgłoszono żadnych uwag do
treści wyłożonego protokołu Nr 48/23 z dnia 17.05.2023 r. w związku z tym uważa protokół
za przyjęty.

Ad. 3
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2023r. - proj. nr 3 (Zał. nr 2) Zwiększa się plan dochodów o
kwotę 119.106,11 zł, w tym:- dochodów w kwocie 7.522,11 zł w związku ze złożonym do
Wojewody  Łódzkiego  wnioskiem  o  przyznanie  środków  na  wypłaty  dodatków  dla
gospodarstw domowych refundacji podatku VAT za dostarczone paliwo gazowe w ramach
środków Funduszu Przeciwdziałania COVID - 19, zgodnie z ustawą z dnia 15 grudnia
2022 r. o szczególnej ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w związku
z sytuacją na rynku gazu,- dochodów w kwocie 95.000,00 zł z tytułu wpływów z opłaty od
sprzedaży  napojów  alkoholowych  w  opakowaniach  jednostkowych  o  ilości  nominalnej
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napoju  nieprzekraczającej  300  ml,-  dochodów  w  kwocie  10.824,00  zł  wynikające
z rozliczeń/ zwrotów z lat ubiegłych - zwrot podatku VAT,- dochodów w kwocie 5.760,00 zł
z  tytułu  otrzymanej  darowizny  dla  podopiecznych  Dziennego  Ośrodka  Adaptacyjnego.
Zwiększa się plan wydatków o kwotę 119.106,11 zł w tym: - wydatków w kwocie 7.522,11
zł z przeznaczeniem na sfinansowanie wypłaty dodatków dla gospodarstw domowych z
tytułu refundacji  podatku VAT za dostarczone paliwo gazowe (  MCPS),  -  wydatków w
kwocie 5.760,00 zł w grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań na
zakup  wyposażenia  dla  podopiecznych  Dziennego  Ośrodka  Adaptacyjnego  (MCPS),  -
wydatków w kwocie 35.000,00 zł w grupie wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń na
realizację ustawy z dnia 9 marca 2023 r. o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w
rodzinie w Miejskim Centrum Pomocy Społecznej, - wydatków w kwocie 60.000,00 zł w
grupie  wydatków  związanych  z  realizacją  ich  statutowych  zadań  w  Wydziale  Spraw
Społecznych  i  Gospodarczych  z  przeznaczeniem  na  prowadzenie  działań  w  ramach
międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu, -
wydatków  w  kwocie  10.824,00  zł  w  grupie  wydatków  związanych  z  realizacją  ich
statutowych  zadań  w  Straży  Miejskiej  w  związku  ze  zwiększeniem  ilości  kamer
monitoringu miejskiego i związany z tym wzrost kosztów za transmisję danych.

Następnie  wobec braku pytań i  uwag Przewodniczący Komisji  poddał  pod głosowanie
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2023 rok – projekt nr
3.

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad. 4
Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia
programu "Korpus Wsparcia Seniorów" dla Miasta Pabianic na rok 2023. (Zał. Nr 3)
Rada Miejska w Pabianicach w dniu 25 maja 2022 r.  podjęła uchwałę nr XLVII/480/22
w sprawie przyjęcia programu osłonowego Miasta Pabianic „Korpus Wsparcia Seniorów”
na rok 2022, na podstawie której realizowane były zadania mające na celu zapewnienie
wsparcia  pabianickim  seniorom  w  wieku  65  lat  i  więcej  w  zakresie  codziennego
świadczenia pomocy, wynikających z ich potrzeb, a także poprawę bezpieczeństwa oraz
możliwości  samodzielnego  funkcjonowania  w  miejscu  zamieszkania  seniorów,  którzy
ze  względu  na  wieku  i  stan  zdrowia  wymagają  wsparcia  w  formie  tzw.  „opieki  na
odległość”. Miejskie Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach jako realizator programu
uznało za zasadne kontynuowanie Programu w 2023 r., między innymi ze względu na fakt,
iż w naszym mieście na dzień 31 grudnia 2022 r. procentowy udział seniorów w stosunku
do wszystkich pabianiczan jest na podobnym poziomie jak podczas realizacji programu
w 2022 r.,  a  seniorzy  nadal  wymagają  wsparcia  w  zakresie  określonym w programie
przyjętym  na  rok  ubiegły.  Obowiązywanie  uchwały  od  stycznia  2023  roku  polepsza
sytuację  prawną adresatów Programu,  pozwalając  na  zachowanie  jego  ciągłości.  Nie
pogarsza  ono  natomiast,  ani  też  nie  wypływa  w  żaden  sposób,  na  sytuację  prawną
pozostałych mieszkańców Pabianic.  W tych okolicznościach podjęcie niniejszej uchwały
jest uzasadnione. 

Radny  Tadeusz  Gęs  zapytał  o  zaangażowanie  wolontariuszy,  czy  również  szkoły
podstawowe mogą się włączyć w wolontariat.
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Dyrektor  MCPS Katarzyna Cegiełka  odpowiedziała,  że oczywiście  każdy mieszkaniec
może się włączyć w wolontariat.

Radny Piotr Różycki zapytał o opaski, wydanych było 150 sztuk, a seniorów powyżej 65 lat
mamy 14 000. Ile osób zainteresowanych nie otrzymało opaski? 

Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka powiedziała, że w tej chwili nie odsyłamy nikogo, gdyż
niektórzy seniorzy zwracają opaski.  Aktualnie na liście rezerwowych znajduje się około
5 osób.

Radny  Piotr  Różycki zapytał  o  ilość  opasek  w  mieszkaniu,  czy  np.  dwoje  seniorów
mieszkających razem może korzystać z jednej opaski, czy można montować coś takiego
w mieszkaniu by zwiększyć dostępność.

Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka odpowiedziała, że wówczas są to inne urządzenia,
a nie opaski, należałoby wówczas aplikować o inny rodzaj urządzeń i można to rozważyć
w kolejnym roku, gdyż w tym jest to już nie możliwe. Wystąpili o kontynuację programu,
a nie zakup nowych urządzeń.

Radny Tadeusz Gęs zapytał, jak w ciągu roku sprawdziły się opaski.

Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka powiedziała, że wszystkie opaski są w ciągłym obiegu
w razie potrzeby są naprawiane w ramach umowy.

Radny Tadeusz Gęs  doprecyzował, iż chodziło o  interwencje,  ile razy opaski  uratowały
życie.

Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka odpowiedziała, że było kilka zgłoszeń, gdzie ratownik
wezwał pogotowie do osoby używającej opaski.

Radna Małgorzata  Grabarz  zapytała,  ilu  seniorów jest  w programie  „Korpus  Wsparcia
Seniorów” nie tylko z opaskami, ale ogółem i czy tendencja jest zniżkowa czy zwyżkowa. 

Dyrektor MCPS Katarzyna Cegiełka odpowiedziała, iż senior zgłaszając się do programu
określa,  czy  chce  skorzystać  z  modułu  I  –  czyli  pomoc  wolontariuszy,  czy  moduł  II.
Seniorzy nie korzystają często z modułu I,  w tamtym roku udzielono takiej pomocy 37
osobom.

Radna Bożenna Kozłowska zapytała, jaki jest koszt całościowy programu.

Dyrektor  MCPS  Katarzyna  Cegiełka  odpowiedziała,  że  koszt  całościowy  programu  to
128 000 zł z czego 20% jest po naszej stronie.

Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie
przyjęcia programu "Korpus Wsparcia Seniorów" dla Miasta Pabianic na rok 2023.

Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
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Ad.  5  Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  poinformował,  że  radni  otrzymali  wcześniej
informacje dotyczące:
-  Sprawozdanie  z  realizacji  Programu współpracy  MP z  organizacjami  pozarządowymi
oraz  podmiotami,  o  których  mowa w art.  3  ust.  3  ustawy z  dnia  24  kwietnia  2003 r.
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2022; 
- Raport z wdrażania Strategii  Rozwiązywania Problemów Społecznych dla MP na lata
2022 - 2027 za rok 2022; 
-  Informacja  dot.  organizacji  prac  społecznych  nieletnich  w  miejskich  jednostkach
organizacyjnych w 2023 r.
- Pismo i odpowiedź KPP. (Zał. nr 4)

Nie wniesiono do nich żadnych uwag.

Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj zamknął
posiedzenie Komisji Spraw Społecznych o godz. 10:45

Załączniki ujęte w protokóle są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Protokołowała:                        Przewodniczył::

        Agnieszka Michel                                                                         Piotr Duraj
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